



6 Октябрь 2021 года

Переходный процесс Alitalia — Italia Transport Aereo (ITA)

Уважаемые участники системы взаиморасчетов IATA!

Правительство Италии зарегистрировало новую компанию, Italia Trasporto Aereo S.p.A. (**ITA**), которой Еврокомиссия разрешила получить необходимые активы компании Alitalia Società Aerea Italiana S.p.A. (**Alitalia**) для особого распоряжения имуществом в рамках определенных ограничений для сохранения экономической независимости обеих компаний. Одним из этих ограничений является запрет компании ITA на обслуживание предоплаченных билетов компании Alitalia.

Между IATA, ITA и Alitalia подписано трехстороннее *«Соглашение о назначении кодов» (Code Assignment Agreement)*, в соответствии с которым компания ITA приняла на себя права и обязанности компании Alitalia, связанные с использованием кода (AZ) и идентификатора (055) и участием в системах взаиморасчетов IATA. Ожидается, что сделка вступит в силу с 15 октября 2021 года, когда компания ITA завершит приобретение ряда оговоренных активов компании Alitalia. При этом код (AZ) и идентификатор (055) будут отозваны у компании Alitalia и назначены компании ITA с указанной выше даты. Участие компании Alitalia в системе взаиморасчетов также перейдет к компании ITA в этот день.

Предполагается, что этот процесс обеспечит беспрепятственный и прозрачный переход в рамках систем взаиморасчетов IATA, в частности, для участников BSP, CASS, SIS, ICH и MITA. Если компания ITA примет решение отказаться от участия в системах взаиморасчетов IATA после этой даты, будут действовать стандартные условия прекращения участия, включая уведомление других участников.

Также важно отметить, что в соответствии с определенными условиями, согласованными с Еврокомиссией, компания ITA не сможет обслуживать оплаченные ранее билеты компании Alitalia, в связи с чем компания Alitalia отменила все билеты на свои рейсы с датой отправления 15 октября 2021 года и далее и организовала возврат платежей. Также компании ITA и Alitalia заключили между собой договор оказания услуг, по условиям которого компания Alitalia, начиная с 25 августа, осуществляла информирование о рейсах компании ITA, запланированных на 15 октября и последующие даты, продаваемые по непрямым каналам. При этом прямые продажи (через Интернет) будут осуществляться через веб-сайт ITA www.itaspa.com.

Для своевременного информирования пассажиров и участников отрасли авиаперевозок рейсы компании ITA обозначаются кодом IATA «AZ» с добавлением информации «Operated by Italia Trasporto Aereo S.p.A.» в поле DEI 127/3.

По всем вопросам и за разъяснениями обращайтесь в IATA при помощи Клиентского портала IATA. www.iata.org/cs

Перейти на Клиентский портал IATA

Here, for you

International Air Transport Association (IATA)



We represent, lead and serve the airline industry

[About Us](#) | [Programs](#) | [Policy](#) | [Publications](#) | [Services](#) | [Training](#) | [Events](#) | [Pressroom](#)

IMPORTANT PRIVACY INFORMATION. The International Air Transport Association (IATA) does not sell or rent your email address to any third party. You received this email message due to your membership, participation or interest in IATA. IATA sends various advertisements, promotions and special announcements regarding products and services that we feel may be of interest to you.

International Air Transport Association (IATA)

[Privacy](#) | [Legal](#)





6 October 2021

Alitalia - Italia Trasporto Aereo (ITA) transition

Dear IATA Settlement System Participants,

The Italian Government has incorporated a new company, Italia Trasporto Aereo S.p.A. ("ITA"), which is allowed by the European Commission to take over the necessary assets from Alitalia Società Aerea Italiana S.p.A. in extraordinary administration ("Alitalia") under certain restrictions in order to maintain the economic discontinuity between the two Companies. Among these restrictions is the prohibition of ITA from taking over Alitalia prepaid tickets.

A trilateral *Code Assignment Agreement* has been signed between IATA, ITA, and Alitalia, under which ITA has assumed the rights and obligations of Alitalia related to the code (AZ) and the plate (055) and its participation in the IATA settlement systems. The transaction is expected to be effective from the 15 October 2021 when ITA completes the acquisition from Alitalia of a number of identified assets. This will result in the simultaneous withdrawal of the code (AZ) and the plate (055) from Alitalia and the simultaneous assignment of this code and plate to ITA as of the above-mentioned date. Alitalia's settlement system participation will also be transferred to ITA on such date.

This process is intended to lead to a smooth and transparent transition within IATA's settlement systems and specifically for BSP, CASS, SIS, ICH, and MITA participants. Should ITA wish to withdraw from any of the IATA settlement systems after this date, normal withdrawal terms will be applicable, including notification to the other participants.

It is also important to note that due to certain conditions agreed with the European Commission, ITA will not be allowed to take over Alitalia's prepaid tickets, which resulted in Alitalia cancelling all tickets for its flights with departure date 15 October 2021 onwards and addressing all relevant refunds. Furthermore ITA and Alitalia have entered into a Service Agreement on the basis of which Alitalia, starting from August 25th, has carried out the marketing activity on indirect channels of ITA flights scheduled from October 15 onwards, while direct sales (via web) will be carried out through ITA website www.itaspa.com.

In order to duly inform the passengers and the aviation industry stakeholders, ITA flights have been published with IATA code "AZ" adding the information "Operated by Italia Trasporto Aereo S.p.A." through the use of DEI 127/3 field.

Any questions or clarification should be directed to IATA via the IATA Customer Portal. www.iata.org/cs

[Access IATA Customer Portal](#)

Here, For you

International Air Transport Association (IATA)



We represent, lead and serve the airline industry

[About Us](#) | [Programs](#) | [Policy](#) | [Publications](#) | [Services](#) | [Training](#) | [Events](#) | [Pressroom](#)

IMPORTANT PRIVACY INFORMATION. The International Air Transport Association (IATA) does not sell or rent your email address to any third party. You received this email message due to your membership, participation or interest in IATA. IATA sends various advertisements, promotions and special announcements regarding products and services that we feel may be of interest to you.

International Air Transport Association (IATA)

[Privacy](#) | [Legal](#)

